
 

Or-VII.0002.2.2016    

 

 

PROTOKÓŁ NR XIV/2016 

Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ W CHOROSZCZY 

z dnia 10 marca 2016 r. 
zwołanej w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  

(t.j. Dz. U. z 2015 r. poz. 1515 ze zm.) 

 

Godzina rozpoczęcia : 15.05 

Godzina zakończenia: 15.46 

 

Miejsce obrad:  aula Miejsko – Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

1. Jacek Dąbrowski    

2. Tomasz Kraśnicki    

3. Grzegorz Wacław Gereluk     

4. Izabela Jeniec-Kardasz    

5. Jacek Jasiński       

6. Ireneusz Jabłoński         

7. Jacek Karol Jaroszewicz        

8. Barbara Walesiuk 

9. Beata Marlena Jeżerys       

10. Wioletta Kowieska 

11. Piotr Paweł Dojlida   

12. Piotr Siemieniuk  

13. Andrzej Kościuczyk 

14. Marian Kosakowski 

15. Piotr Waczyński  

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Robert Wardziński – Burmistrz Choroszczy  

2. Maria Borodziuk – Skarbnik Gminy 

3. Mirosław Zalewski – Sekretarz Gminy  

4. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

5. Mieszkańcy miasta i gminy  

 

Porządek obrad XIV Sesji : 

 
1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr 

XIII/114/2016 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 12 lutego 2016 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na przebudowę drogi powiatowej Nr 1249B na 

odcinku Klepacze- Turczyn. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Choroszcz. 



5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w Przedszkolu Samorządowym im. Jana Pawła II w Choroszczy oraz oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Choroszcz. 

6. Zapytania i wolne wnioski. 

7. Zamknięcie obrad. 

 

 

 Ad. 1 -  

 

 Obrady Nadzwyczajnej XIV Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzyła 

Przewodnicząca Rady p. Beata Marlena Jeżerys. Poinformowała na wstępie, że Sesja została 

zwołana na wniosek Burmistrza Choroszczy. Stwierdziła następnie, że w Sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. 

     (wniosek o zwołanie Sesji w załączeniu) 

 

 

Ad. 2 - 

  

 Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad, który został doręczony radnym 8 

marca 2016 r. 

 

Porządek został przyjęty jednogłośnie. Obecnych 15 radnych. 

 

 

Ad. 3 - 

 

 Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys poprosiła o wyjaśnienie powodów 

podejmowania uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr 

XIII/114/2016 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 12 lutego 2016 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na przebudowę drogi powiatowej Nr 1249B 

na odcinku Klepacze- Turczyn. 

 

Skarbnik Maria Borodziuk wyjaśniła, że w Uchwale Nr XIII/114/2016 Rady Miejskiej w 

Choroszczy z dnia 12 lutego 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu na przebudowę drogi powiatowej Nr 1249B na odcinku Klepacze-Turczyn prostuje 

się oczywistą omyłkę pisarską w ten sposób, że oznaczenie numeru drogi ujęte w tytule oraz w treści 

uchwały „1249B” zastępuje się oznaczeniem „1549B”. 
 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale 

Nr XIII/114/2016 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 12 lutego 2016 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na przebudowę drogi powiatowej 

Nr 1249B na odcinku Klepacze- Turczyn. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

    

(uchwała Nr XIV/135/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 7) 



Ad. 4 – 

 

 Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Choroszcz na lata 2016- 2019 wraz z 

prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2016-2022. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że zmiany Wieloletniej prognozy finansowej 

obejmują: 

1) wprowadzenie dwóch nowych przedsięwzięć w celu poprawy układu komunikacyjnego na 

terenie Gminy Choroszcz: 

- przebudowa drogi powiatowej Nr 1535B Białystok - Kruszewo na odcinku od granic 

administracyjnych m. Choroszcz do skrzyżowania z drogą powiatową Nr 1537B i drogą 

gminną Nr 106267B - inwestorem jest Gmina Choroszcz. Finansowanie: dofinansowanie w 

ramach PROW - 67,67%, dotacja z budżetu Powiatu Białostockiego 16,165%, środki Gminy 

Choroszcz 16,165%; 

- przebudowa drogi powiatowej Nr 1535B Białystok - Kruszewo na odcinku od skrzyżowania 

z drogą powiatową Nr 1538B do granic administracyjnych m. Choroszcz - inwestorem jest 

Powiat Białostocki, Gmina Choroszcz uczestniczy w finansowaniu zadania w wysokości 50% 

wartości. 

2) zmianę prognozowanych dochodów i wydatków w latach 2017-2022 - w związku z 

uwzględnieniem dochodów i wydatków na realizację Programu 500+ (zadanie z zakresu 

administracji rządowej)- 5,6 mln zł; 

- zmianę dochodów i wydatków majątkowych w 2018 roku - w związku z ubieganiem się o 

dofinansowanie w ramach PROW 2014-2020 przebudowy drogi powiatowej Nr 1535B 

Białystok-Kruszewo o wartości zadania 3 996 762 zł. 

 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Choroszcz na lata 2016- 2019 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2016-

2022. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

    

(uchwała Nr XIV/136/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 8) 

 

 

 

Ad. 5 – 

 

Głos ponownie zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały w 

sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 

Przedszkolu Samorządowym im. Jana Pawła II w Choroszczy oraz oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Choroszcz. 

 

 



Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że w związku z utworzeniem w Szkole 

Podstawowej w Choroszczy oddziału przedszkolnego – w wyniku rozmów z rodzicami i aby 

zachęcić ich do zapisania dzieci do tego oddziału - zwalnia się z opłaty określonej w projekcie 

uchwały dzieci uczęszczające do oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, 

których rodzice lub opiekunowie prawni nie mogą zapewnić opieki nad dzieckiem po czasie 

określonym w projekcie uchwały (5 godzin dziennie od godz. 8:00 do godz. 13:00 pięć dni w 

tygodniu). 

Proponujemy opłatę za każdą rozpoczętą godzinę świadczeń udzielanych przez przedszkole 

(w czasie przekraczającym wymiar zajęć podstawy programowej wychowania 

przedszkolnego) w wysokości 1 zł za godzinę zajęć.  

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w Przedszkolu Samorządowym im. Jana Pawła II w Choroszczy 

oraz oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

    

(uchwała Nr XIV/137/2016 stanowi załącznik do protokołu, strona 9) 

 

 

 

Ad. 6 – 

 

Zapytania i wolne wnioski: 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys przypomniała radnym o przekazanym im właśnie 

drukach oświadczeń majątkowych. Oświadczenia za rok 2015 należy złożyć do 30.04.2016 r.  

 

Radny Piotr Dojlida zgłosił następujące uwagi: 

1) na początku kadencji sugerował, że radni są skutecznie pozbawiani swoich funkcji 

m.in. w Stowarzyszeniu Gmin Górnej Narwi, w Komisjach powoływanych przez 

Burmistrza (stypendialnych, sportowych) – brak w nich przedstawicieli Rady; 

2) odbyły się spotkania w Klepaczach, w Porosłach – brak o nich informacji w gazecie; 

3) dlaczego Burmistrz pozbawił p. Radłowskiego delegacji na Krajowy Zjazd Sołtysów, 

czy gminy nie stać na to by wydelegować sołtysa, który jest przedstawicielem władz 

wojewódzkich i krajowych? 

 

Radny Piotr Waczyński – zgłosił uwagi odnośnie zbyt bliskiego usytuowania znaków 

drogowych przy drogach powiatowych: 

1) znak „STOP” przy wyjeździe z ul. Zastawie I na Sz. Kruszewską, 

2) znak przejścia dla pieszych i uwaga na dzieci – przy skrzyżowaniu ul. Sienkiewicza z 

ul. Powstania Styczniowego. 

Poinformował także, że mieszkańcy proszą aby postawić tablicę przy firmie ANCHOR na 

ul. Zastawie III. 

 



Radny Tomasz Kraśnicki – zwrócił uwagę na zły stan techniczny drogi po budowie 

kanalizacji w ul. 3-go Maja – prośba o uwzględnienie jej odcinka od strony DPS (od rowu) 

przy wyrównywaniu. 

 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiadając wyjaśnił, że: 

1) w sprawie podłączeń do kanalizacji w ul. 3-go Maja wyjaśnienia zostały wysłane na 

piśmie (przyp. sprawa poruszona przez radnego na XIII Sesji), natomiast wyrównanie 

tej drogi będzie uwzględnione przy innej pogodzie; 

2) uwaga dotycząca usytuowania tablicy ogłoszeń jest cenna, tablica jest w trakcie 

wykonywania; 

3) znaki usytuowane na skraju jezdni: jeśli nie będzie przeciwskazań wystąpimy do 

Powiatowego Zarządu Dróg o naprawienie ich ustawienia; 

4) po zebraniach z mieszkańcami ukazuje się informacja o ich przebiegu – w wypadku 

Klepacz i Porosł też taka informacja się ukaże, czekamy na zdjęcia; 

5) nie rozumie pytania odnośnie delegacji p. Radłowskiego – nie zabraniał tego wyjazdu 

sołtysowi; 

6) odnośnie udziału radnych w komisjach – rozumiemy, że radni pracują dlatego nie 

chcemy na siłę angażować ich do takich prac, natomiast jeśli jest taka wola radnego to 

proszę zgłosić taki akces. 

 

Radny Jacek Dąbrowski dodał, że radni biorą udział w komisjach: w stypendialnej wspólnie z 

nim uczestniczył p. Jacek Jasiński i p. Izabela Jeniec – Kardasz, w sportowej p. Jacek 

Jaroszewicz.  

 

Radny Piotr kierując pytanie do Skarbnik Gminy zapytał czy są formalne przeszkody by 

wydelegować sołtysa na spotkania tego typu o jakich mówił.  

 

Skarbnik Maria Borodziuk wyjaśniła, że o tym czy za środki publiczne zostanie wystawiona 

delegacja sołtysowi decyduje Burmistrz – jest na to uchwała Rady mówiąca, że sołtys może 

być tak samo delegowany jak pracownik. 

 

Waldemar Hryniewicki sołtys wsi Jeroniki wskazał, że tablice ogłoszeniowe w sołectwach są 

w różnym stanie technicznym, dlatego trzeba przeprowadzić ich przegląd i postawić nowe – 

w miejscach gdzie będą dostępne dla większości ludzi. 

 

Burmistrz Robert Wardziński powiedział, że sołtysi powinni zgłaszać te potrzeby 

indywidualnie ze swoich miejscowości.  

 

Marzena Choroszucha sołtys wsi Barszczewo poprosiła o postawienie drugiej tablicy w tej 

wsi. 

 

Jacek Czaczkowski sołtys wsi Turczyn poprosił o informację odnośnie drogi w Turczynie. 

Wiedzą, że są na to środki z gminy i powiatu; umowa odnośnie rozebrania stodoły jest 

podpisana. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że droga jest za zapisana w budżetach obu 

samorządów im nie widzi zagrożeń żeby nie miała powstać.  

 

Kazimierz Zajkowski sołtys wsi Porosły zapytał o przybliżony termin wykonania Sz. 

Kruszewskiej. 



Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że jeśli droga zostanie pozytywnie 

zweryfikowana i dostaniemy dofinasowanie od Marszałka to najpóźniej do 2018 roku będzie 

musiała powstać.  Wykonawca wyłoniony w przetargu wykona dokumentację i drogę.  

 

Jacek Mikulski sołtys wsi Oliszki zapytał o możliwości poprawy nawierzchni na mostku w 

Krupnikach. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że mostek stanowi pewnego rodzaju spowalniacz – 

Powiat nie planuje tego typu prac z uwagi na koszty przebudowy, natomiast naprawy tak – 

jeśli pogoda pozwoli. 

 

 

 

Ad. 7 – 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys 

ogłosiła  zakończenie obrad XIV  Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy. 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

 

     mgr Beata Marlena Jeżerys 

 

 


